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� Co použít proti blechám a klíšťatům? 
� Kdy máme odčervit a jak? 
� Změna konzistence a  barvy trusu a jeho vyšetření 

 
a další otázky k tématu 

JAKÉ MŮŽE MÍT FRETKA PARAZITY A JAK SE JICH ZBAVIT? 
 
 

Lze u fretky použít spot proti klíštatům a vnějším parazitům jako u kočky, tedy Frontline? 
Ano, Frontline mohou, výborný je i Stronghold, který působí proti ušní prašivině. 
 
U mých dvou fretek se objevily blešky. Jak je zlikvidovat? 
Standartním postupem - u veta nakupte Frontline (nebo něco jiného) a Arpalit, Frontlinem nastříkejte fretky 
(nebo jim dejte pipetku za krk dle rad veta) a nezapomeňte doma vše vyčistit, vyprat a vystříkat Arpalitem 
(hlavně různéskrýše a pelechy) - tuto očistu bytu zopakujte za dva týdny znovu, jinak hrozí, že se z přeživších 
larviček vylíhnou nové blešky. 
 
Mohou fretky dostat lidské vši? Já sem je měla, fretka se občas jakoby do něčeho v kůži zakousne a 
občas podrbe. Nic na ní ale nemůžu najít, taky sem ji preventivně vykoupala v šamponu na parazity. 
Tohle by bylo lepší zkonzultovat s vetem, s ničím podobným jsem se nesetkala. Fretky se ale obecně hodně 
drbou, to nemusí nic znamenat - pokud v srsti ani v uších parazity nenajdete (případně požádejte veta o 
vyšetření) je zbytečné ji máchat ve svinstvíčkách proti parazitům ;o) 
 
V kolika týdnech, měsících, se má fretka odčervit?  
Vždy, když laboratorní vyšetření trusu (prováděné nejméně jednou, raději dvakrát ročně) prokáže přítomnost 
parazitů. Neodčervuje se "preventivně", je to pro fretku zbytečná zátěž (léky). 
 
Máme 6 dvoutýdenních freťat. Veterinář doporučuje podat jim ve třetím týdnu života pastu na 
odčervení. Je to nutné? 
Osobně nejsem příznivcem preventivního odčervování fretek v jakémkoliv věku, tím méně bych cpala ty 
sajrajty do tak malých miminek. Fretka není pes, výskyt červíků je poměrně vzácný a samička v době 
odchovu mláďat nechodí ven, takže pokud červíky neměla předtím, těžko je teď chytla. Pokud chcete mít 
jistotu, že odčervení není potřeba, vezměte od samičky bobeček a nechejte ho vyšetřit v laboratoři. Pokud 
nemá červíky, nejspíš je nemají ani miminka.... 
 
Minulý pátek jsem si koupila samičku fretky. Je jí asi 6-8 týdnů (ve zverimexu nevědí přesně) a její 
hovínka vypadají jako jikry z ryby. Tvar je normáln í (podle knih) a ani nemá průjem. Žere granulky, 
maso pro fretky a kuřecí maso. Je čilá, hravá. Jestli mi můžete poradit co s tím?  
Může mít střevní parazity (červíky), ale také špatné trávení tuků. Rozhodně vezměte bobek a odneste do 
laboratoře (Labvet aj.) případně k vetovi, který ho tam pošle na rozbor - parazitologii a trávení. Pokud by nic 
nenašli, zkuste změnit značku granulí, může to být i tím. Ale vyšetření rozhodně nechejte udělat, u zverimexu 
je pravděpodobnost začervení přeci jen vyšší.... 
 
Je nutné chodit na vyšetření trusu? Našemu Alfredovi je asi 8 měsíců a zatím ho nepodstoupil. Také se 
chci zeptat, jak je to odčervením? 
Rozhodně je šetrnější (tudíž lepší) dvakrát ročně doma sebrat bobek a odnést ho do laboratoře na 
parazitologické vyšetření, než do fretky ládovat dryáky na odčervení. Nutné to je a není - není to povinné, ale 
je to velmi rozumné :o) Pokud dáváte trus vyšetřit, odčervuje se až v případě, že se nějací červíci najdou, 
jinak se neodčervuje. 
 
Je možné, aby fretka měla barvu hovínek podle barvy krmiva? Nebo je to nějaké onemocnění?  
Ano, je to běžné. Pravděpodobně používáte krmivo s vysokým obsahem barviv, což není pro zažívání úplně 
nejlepší. Zkuste najít nějaké nepřibarvované, kvalitní fretčí krmivo (viz sekce Krmiva na stránkách). 

 


